
Protokół Nr L/23

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

L Sesja VIII kadencji Rady Gminy Narew odbyła się 24 lutego 2023 roku w sali konferencyjnej Urzędu

Gminy Narew przy ul. Mickiewicza 101.

Obrady L Sesji Rady Gminy Narew otworzyła o godz. 9.15 Przewodnicząca Rady Gminy Narew Aneta

Leonowicz.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz powitała  Wójta  Gminy Narew Pana Andrzeja  Pleskowicza,

Skarbnik  Panią  Ewelinę  Karpiuk,  Sekretarz  Panią  Joannę  Majewską,  Radcę  Prawnego  Pana  Jakuba

Ławniczaka, Radnego Powiatowego Pana Romana Ostapczuka, kierowników i dyrektorów gminnych jednostek

organizacyjnych,  radnych,  sołtysów,  mieszkańców  oraz  Prezesa  Lokalnej  Grupy  Działania  „Puszcza

Białowieska” Pana Eugeniusza Kowalskiego.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz na podstawie listy obecności poinformowała, że na ustawowy

stan  Rady –  15 radnych –  obecnych jest  13  radnych i  stwierdziła  prawomocność  obrad.  Radni  nieobecni

usprawiedliwieni  –  Lucyna  Chodakowska,  Jan  Gryniewicki.  Lista  obecności  stanowi  załącznik  Nr  1 do

oryginału protokołu.

Ad. 2. Ustalenie porządku dziennego.

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  poinformowała,  że  porządek  obrad  wszystkim radnym był

znany i zapytała czy są uwagi do niego. 

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zgłosiła wniosek o rozszerzenie porządku obrad o przyjęcie

uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poddała pod głosowanie wniosek o rozszerzenie porządku obrad.

W głosowaniu jawnym głosowało  13 radnych.  Za  rozszerzeniem porządku obrad  głosowało  –  13,

przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Wniosek  został przyjęty jednogłośnie.

Głosowanie stanowi załącznik Nr 2 do protokołu.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz odczytała porządek obrad po zmianach.

1. Otwarcie L sesji Rady Gminy oraz stwierdzenie prawomocności obrad.

2. Ustalenie porządku dziennego.

3. Przyjęcie protokołu z XLIX sesji Rady Gminy Narew.

4. Wnioski z posiedzeń komisji. 

5. Informacje z realizacji wniosków z posiedzeń komisji.

6. Informacja o stanie realizacji funduszy sołeckich.

7. Prezentacja założeń Rozwoju Lokalnego Kierowanego przez Społeczność na lata 2021-2027 Lokalnej 

Grupy Działania „Puszcza Białowieska”.

8. Podjęcie uchwał:
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- w sprawie przekazania wniosku według właściwości;

- w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Narew na 2023 rok;

- w sprawie stawki za 1 km przebiegu pojazdu na potrzeby obliczenia wysokości zwrotu kosztów 

jednorazowego przewozu dzieci, młodzieży i uczniów niepełnosprawnych do placówek oświatowych;

-  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  podwyższenia  kryterium  dochodowego  w  celu  udzielenia

wsparcia w ramach   wieloletniego rządowego programu ,,Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023;

 - w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w 

formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem ,,Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023;

         - w sprawie zmian w budżecie Gminy Narew na 2023 rok;

 -  w sprawie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy  Narew na  lata  2023-2026  wraz  z

prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2023-2035;

9. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.

10. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Budżetu i Finansów na 2023 rok.

11. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rozwoju Gminy na 2023 rok.

12. Zatwierdzenie planu pracy Rady Gminy Narew na 2023 rok.

      13. Sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Gminy Narew za 2022 rok.

14. Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

15. Wolne wnioski, informacje.

16. Zamknięcie obrad L Sesji Rady Gminy Narew.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poddała pod głosowanie porządek obrad po zmianach.

W głosowaniu jawnym głosowało 13 radnych. Za przyjęciem porządku obrad po zmianach głosowało  –

13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Porządek obrad po zmianach został przyjęty jednogłośnie.

Głosowanie stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XLIX sesji Rady Gminy Narew.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poinformowała, że protokół z XLIX sesji Rady Gminy Narew

był wyłożony do wglądu w biurze Rady i dzisiaj znajduje się na stoliku protokolanta. Jeżeli do końca sesji nie

zostaną zgłoszone uwagi będzie oznaczało to, że protokół został przyjęty.

Uwag nie wniesiono.

Ad. 4. Wnioski z posiedzeń komisji.

Protokół z dnia 20.02.2023r. ze wspólnego posiedzenia komisji przedstawił Radny Marcin Szymaniuk.

Protokół stanowi załącznik nr 4 do oryginału protokołu. 

Protokół  z  dnia  20.02.2023r.  z  posiedzenia  komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji   przedstawił

Przewodniczący Komisji Eugeniusz Selwestruk. Protokół stanowi załącznik nr 5 do oryginału protokołu. 
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Ad. 5. Informacje z realizacji wniosków z posiedzeń komisji.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poprosiła Wójta o zabranie głosu.

Wójt  Pan  Andrzej  Pleskowicz  powiedział,  że  wpłynęły  3  wnioski.  Pierwszy  dotyczył  przeglądu  badań

zdrowotnych strażaków,  drugi  przeprowadzenia  analizy  stanu obiektów użyteczności  publicznej  pod kątem

bezpieczeństwa przeciwpożarowego, tj.  wyposażenia świetlic wiejskich w gaśnice, aktualizację ubezpieczeń

tych budynków:

-   zakupiono  i  zamontowano  nowe  gaśnice  w  12  świetlicach.  Są  to  świetlice  wiejskie  w  Makówce,

Chrabostówce,  Gorodzisku,  Kowele,  Tyniewiczach  Dużych,  Lachach,  Janowie,  Gradocznie,  Gorodczynie,

Doratynce,  Odrynkach  oraz  Ogrodnikach.  W Puchłach  zostanie  zamontowana  w  innym  terminie,  bo  nie

zastaliśmy Pani sołtys w domu. Jeżeli chodzi o badania strażaków, zostały podpisane skierowania na badania. 

-  ubezpieczenia  świetlic  wiejskich,  będzie  to  zrobione  w  maju,  bo  do  maja  mamy  ubezpieczone.  Te

ubezpieczenia wzrosną, ponieważ w ostatnich latach zostały poniesione dość poważne nakłady na modernizację

wyposażenia tych świetlic i wzrośnie składka ubezpieczeniowa. 

Ad. 6. Informacja o stanie realizacji funduszy sołeckich.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poprosiła Wójta o zabranie głosu.

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz powiedział, że: 

- sołectwo Doratynka - został wyłoniony wykonawca na prace drogowe. Będą one polegać na poszerzeniu o pół

metra istniejącej drogi, został złożony wniosek na dofinansowanie remontu drogi w tej miejscowości. 

-   sołectwo Gorodczyno – sołtys zaoferował  się,  że załatwi  temat  doposażenia świetlicy wiejskiej  poprzez

zakup lodówki, mikrofalówki oraz naczyń, a także naprawy dachu. Sołtys otrzymał upoważnienie do dokonania

tych zakupów i do tych działań. 

- sołectwo Odrynki- pani sołtys zobowiązała się wyłonić wykonawcę na dostawę zakupu żwiru i kruszywa.

Mieszkańcy zainteresowani zobowiązali się, że wbudują, wyprofilują na własny koszt to kruszywo.

- sołectwo Przybudki - pieniądze zostały przekazane do budżetu gminy i zostały skierowane na współudział i

finansowanie dokumentacji  technicznej.  Został  wyłoniony wykonawca i  dokumentacja zostanie  zrobiona za

4200,00 zł. 

- sołectwo Ogrodniki- jesteśmy na etapie wyłonienia wykonawcy na wykonanie dokumentacji na przebudowę

ulicy w tej miejscowości. 

-  sołectwo  Radźki  -  zostało  unieważnione  zapytanie  ofertowe,  gdyż  oferta  była  dość  wysoka.  Zostanie

ogłoszone kolejne zapytanie ofertowe.

- sołectwo Trześcianka- zostało wydane upoważnienie dla Pana Prezesa OSP do zakupu butów bojowych dla

strażaków;

- sołectwo Łopuchówka, Tyniewicze Duże, Tyniewicze Małe - Pan Starosta poinformował mnie, że są środki

finansowe na kontynuację prac związanych ze scaleniami, do granicy geodezyjnej obrębu z Tyniewiczami.
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Ad. 7. Prezentacja założeń Rozwoju Lokalnego Kierowanego przez Społeczność na lata 2021-2027 

Lokalnej Grupy Działania „Puszcza Białowieska”.

Prezentację przedstawili: Prezes Lokalnej Grupy Działania „Puszcza Białowieska” pan Eugeniusz Kowalski

oraz członek zarządu Pani Paulina Monach. Prezentacja stanowi załącznik nr 6 do oryginału protokołu.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz powiedziała,  że Pan Wójt zapomniał jeszcze o jednym wniosku,

który był złożony,  odnośnie przygotowania projektu uchwały dotyczącego diet  dla sołtysów w miesiącach,

kiedy nie odbywają się sesje.

Radcy Prawny Jakub Ławniczak powiedział:  „rozumiem intencję,  natomiast  nie  mogę podpisać  się  pod

projektem, który w mojej ocenie jest niezgodny z prawem. Projekt, który Wójt przygotował i odzwierciedla

wolę Rady, nie odzwierciedla zgodności z prawem zapisów, które są w tym projekcie. Orzecznictwo jednolicie

stwierdza, że jest możliwe ustanowienie diety w sposób ryczałtowy. Natomiast musi być ustalony mechanizm

potrącania za nieobecność. Bez tego mechanizmu dieta ryczałtowa traci swój charakter, taki można powiedzieć

odszkodowawczy. Czyli, to nie wyrównuje utraconego dochodu ewentualnego, tylko jest zwykłym dochodem.

Po prostu jest zwykłym świadczeniem. A nie jest to cel i istota diety i radnych i sołtysów. Te dwie funkcje są

społeczne,  nie  są  odpłatne,  dieta  pełni  funkcję  tylko  i  wyłącznie  rekompensacyjną.  Więc,  jeżeli  nie  ma

zdarzenia, które powoduje jakąś stratę ewentualną, czy potencjalną stratę, to nie ma też tego świadczenia. Taka

jest istota diet.”

Ad. 8. Podjęcie uchwał:

- w sprawie przekazania wniosku według właściwości;

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz przedstawiła projekt uchwały i odczytała uzasadnienie.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała czy są uwagi do projektu uchwały.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały.  W głosowaniu

jawnym głosowało 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała Nr L/268/23 Rady Gminy Narew z dnia 24 lutego 2023 roku w sprawie przekazania wniosku

według właściwości stanowi załącznik Nr 7 do oryginału protokołu.

Głosowanie imienne stanowi załącznik Nr 8 do oryginału protokołu.

 - w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Narew na 2023 rok;

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poprosiła Przewodniczącego Komisji Marcina Szymaniuka o

przedstawienie planu pracy komisji.

Radny Marcin Szymaniuk przedstawił plan pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Narew na 2023 rok.
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Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała czy są uwagi do projektu uchwały.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały.  W głosowaniu

jawnym głosowało 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała Nr L/269/23 Rady Gminy Narew z dnia 24 lutego 2023 roku  w sprawie  zatwierdzenia planu

pracy  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  Narew  na  2023  rok stanowi załącznik  Nr   9  do  oryginału

protokołu.

Głosowanie imienne stanowi załącznik Nr  10 do oryginału protokołu.

-  w  sprawie  stawki  za  1  km  przebiegu  pojazdu  na  potrzeby  obliczenia  wysokości  zwrotu  kosztów

jednorazowego przewozu dzieci, młodzieży i uczniów niepełnosprawnych do placówek oświatowych

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poprosiła Panią Sekretarz Joannę Majewską o zabranie głosu i

wyjaśnienie projektu uchwały.

Sekretarz Pani Joanna Majewska omówiła projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała czy są uwagi do projektu uchwały.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały.  W głosowaniu

jawnym głosowało 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 13 przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała Nr L/270/23 Rady Gminy Narew z dnia 24 lutego 2023 roku  w sprawie  stawki za 1 km

przebiegu pojazdu na potrzeby obliczenia wysokości zwrotu kosztów jednorazowego przewozu dzieci,

młodzieży  i uczniów  niepełnosprawnych  do  placówek  oświatowych stanowi załącznik  Nr  11   do

oryginału protokołu.

Głosowanie imienne stanowi załącznik Nr 12 do oryginału protokołu.

-  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  podwyższenia  kryterium  dochodowego  w  celu  udzielenia

wsparcia w ramach   wieloletniego rządowego programu ,,Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poprosiła Panią Sekretarz Joannę Majewską o zabranie głosu i

wyjaśnienie projektu uchwały.

Sekretarz Pani Joanna Majewska omówiła projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała czy są uwagi do projektu uchwały.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały.  W głosowaniu

jawnym głosowało 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 13 przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała Nr L/271/23 Rady Gminy Narew z dnia 24 lutego 2023 roku w sprawie zmiany uchwały w
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sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach   wieloletniego

rządowego programu ,,Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023  stanowi  załącznik Nr 13  do

oryginału protokołu.

Głosowanie imienne stanowi załącznik Nr 14 do oryginału protokołu.

- w sprawie  zmiany uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w

formie  posiłku albo świadczenia  rzeczowego  w postaci  produktów żywnościowych dla  osób objętych

wieloletnim rządowym programem ,,Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poprosiła Panią Sekretarz Joannę Majewską o zabranie głosu i

wyjaśnienie projektu uchwały.

Sekretarz Pani Joanna Majewska omówiła projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała czy są uwagi do projektu uchwały.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały.  W głosowaniu

jawnym głosowało 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 13 przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała Nr L/272/23 Rady Gminy Narew z dnia 24 lutego 2023 roku w sprawie zmiany uchwały w

sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia

rzeczowego  w  postaci  produktów  żywnościowych  dla  osób  objętych  wieloletnim  rządowym

programem ,,Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023  stanowi załącznik Nr 15  do oryginału

protokołu.

Głosowanie imienne stanowi załącznik Nr 16 do oryginału protokołu.

- w sprawie zmian w budżecie Gminy Narew na 2023 rok;

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  poprosiła  Panią  Skarbnik  o  zabranie  głosu  i  wyjaśnienie

projektu uchwały.

Skarbnik Pani Ewelina Karpiuk omówiła wszystkie zmiany po stronie dochodów i wydatków.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała czy są uwagi do projektu uchwały.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały.  W głosowaniu

jawnym głosowało 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała Nr L/273/23 Rady Gminy Narew z dnia 24 lutego 2023 roku  w sprawie zmian w budżecie

Gminy Narew na 2023 rok stanowi załącznik Nr 17 do oryginału protokołu.

Głosowanie imienne stanowi załącznik Nr 18 do oryginału protokołu.

-  w sprawie  zmian w Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy Narew na lata  2023 –  2026 wraz z
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prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2023-2035

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  poprosiła  Panią  Skarbnik  o  zabranie  głosu  i  wyjaśnienie

projektu uchwały.

Skarbnik  Pani  Ewelina  Karpiuk  omówiła  wszystkie  zmiany  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej

Gminy Narew na lata 2023- 2026 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2023-2035. 

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała czy są uwagi do projektu uchwały.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały.  W głosowaniu

jawnym głosowało 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała Nr L/274/23 Rady Gminy Narew z dnia 24 lutego 2023 roku w sprawie  zmian w Wieloletniej

Prognozie  Finansowej  Gminy  Narew  na  lata  2023  –  2026  wraz  z  prognozą  kwoty  długu  i  spłat

zobowiązań na lata 2023-2035 stanowi załącznik Nr 19 do oryginału protokołu.

Głosowanie imienne stanowi załącznik Nr 20 do oryginału protokołu.

Ad. 9. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poprosiła wójta o zabranie głosu.

Wójt  Pan  Andrzej  Pleskowicz  przedstawił  sprawozdanie  z  działalności  Wójta  Gminy  w  okresie

międzysesyjnym, które stanowi załącznik nr 21 do oryginału protokołu.

Ad. 10. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Budżetu i Finansów na 2023 rok.

Plan komisji Budżetu i Finansów przedstawiła Przewodnicząca Komisji Paulina Monach. Plan komisji

stanowi załącznik Nr 22 do protokołu.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poddała pod głosowanie plan pracy komisji  W głosowaniu

jawnym głosowało 13 radnych. Za przyjęciem planu komisji głosowało – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Głosowanie imienne stanowi załącznik Nr 23 do protokołu.

 Ad.11. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rozwoju Gminy na 2023 rok.

Plan komisji Rozwoju Gminy przedstawił Przewodniczący Komisji Eugeniusz Selwestruk. Plan komisji

stanowi załącznik Nr 24 do protokołu.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poddała pod głosowanie plan pracy komisji.  W głosowaniu

jawnym głosowało 13 radnych. Za przyjęciem planu głosowało – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Głosowanie imienne stanowi załącznik Nr 25 do protokołu.

Ad. 12. Zatwierdzenie planu pracy Rady Gminy Narew na 2023 rok.

Plan Rady Gminy Narew przedstawiła Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Sawicka - Andrzejuk.  Plan

stanowi załącznik Nr 26 do protokołu.
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Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  poddała  pod  głosowanie  plan  pracy  Rady  Gminy  Narew.  W

głosowaniu jawnym głosowało 13 radnych. Za przyjęciem planu głosowało – 13, przeciw – 0, wstrzymało się –

0.

Głosowanie imienne stanowi załącznik Nr 27 do oryginału protokołu.

Ad. 13. Sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Gminy Narew za 2022 rok.

Sprawozdanie z działalności komisji rewizyjnej odczytał przewodniczący komisji Marcin Szymaniuk.

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 28 do oryginału protokołu.

Sprawozdanie  z  działalności  komisji  budżetu  i  finansów odczytała  przewodnicząca  komisji  Paulina

Monach. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 29 do oryginału protokołu.

Sprawozdanie  z  działalności  komisji  rozwoju  gminy  odczytał  przewodniczący  komisji  Eugeniusz

Selwestruk. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 30 do oryginału protokołu.

Sprawozdanie  z  działalności  komisji  skarg,  wniosków  i  petycji  odczytał  przewodniczący  komisji

Eugeniusz Selwestruk. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 31 do oryginału protokołu.

Ad. 14. Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poinformowała, że w okresie międzysesyjnym wpłynęły dwa

zapytania. Zapytania i odpowiedzi znajdują się na stronie Gminy Narew w Biuletynie Informacji Publicznej.

Ad.15. Wolne wnioski, informacje. 

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz powitała  Prezesa  Zarządu  Wodociągów  Podlaskich  Pana  Piotra

Kostro. 

Pan Prezes  Piotr Kostro powiedział,  że od niedawna pełni  funkcję Prezesa i  jeżeli  będą jakieś  problemy

związane  z  realizacją  umów wiążących  z  odbiorcami  to  będzie  się  starał  pomóc  wyjaśniać  sprawy,  które

powstaną. 

Wójt Pan Andrzej  Pleskowicz zwrócił  się do prezesa Zarządu Wodociągów Podlaskich o zorganizowanie

spotkania z konserwatorami,  aby pewne sprawy uszczegółowić,  w kwestii  szybkiego komunikowania się w

przypadku awarii na naszych hydroforniach. 

Kierownik Wodociągów Podlaskich- powiedział, że hydrofornia w Klejnikach powstała w latach 80 –tych.

Hydrofornia ta zasila 7 miejscowości z Gminy Narew i 4 w gminie Czyże. Gmina Narew musi zadecydować

jaką kwotę przeznaczy na modernizację hydroforni w Klejnikach, bo 60% poboru wody jest na gminie Czyże a

gminie Narew 40%.

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz powiedział,  że gmina Narew udzieli dotacji na sfinansowanie dokumentacji

technicznej,  bo  Wójt  Gminy  Czyże  remont  generalny  wykona  ze  środków,  które  pozyskał  z  Urzędu

Marszałkowskiego Województwa Podlaskiego.
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Radny Michał Szelengowicz zapytał  czy jest zaplanowane odkrzaczanie całej  drogi Ogrodniki – Saki czy

tylko odcinka?

Wójt  Pan  Andrzej  Pleskowicz odpowiedział,  że  będziemy  odkrzaczać  sukcesywnie  i  w  miarę  naszych

możliwości przez cały rok budżetowy.

Radny Michał Szelengowicz powiedział, że nie zgadza się z tym, że sołtysi nie będąc na sesji w miesiącach, w

których nie ma sesji, nie ponoszą kosztów związanych ze swoją działalnością.

Wójt pan Andrzej Pleskowicz poprosił sołtysów o wyrozumiałość. Skoro Państwo nie uczestniczycie, no to

nie  przyjeżdżacie  na  sesję.  Dla  mnie  podstawą  do podjęcia  decyzji  jest  wykładnia  Pana mecenasa.  Jeżeli

Państwo  uważacie,  że  wykładnia  Pana  mecenasa  Ławniczaka  jest  niezgodna  z  przepisami  prawa,  no  to

wówczas będziemy drążyć ten temat.

Radny Michał Szelengowicz powiedział, że o kosztach, o których mówił to jest np. dowożenie mieszkańców

do  lekarza  przez  niektórych  sołtysów.  Ale  też  zauważył,  że  w  nowym  funduszu  sołeckim  Gorodczynie,

Odrynkach,  Łosince  i  Socach  jest  upoważnienie  dla  sołtysa,  które  związane  jest  z  kosztami  i  większym

zaangażowaniem.

Wójt pan Andrzej Pleskowicz odpowiedział, że bardzo dziękuję za zaangażowanie, że sołtysi poświęcają swój

czas.  W większości przypadków sołtysi będą jeździć po zakupy, żeby realizować swoje fundusze soleckie i

ponosić koszty. Państwa zaangażowanie jest godne pochwały i uznania. Rolą służebną jest dowiezienie sąsiada

do ośrodka zdrowia i to jest naprawdę wspaniały gest humanitarny, etyczny. 

Radny Powiatowy Roman Ostapczuk- powiedział, że będzie robiona dokumentacja na drogę w Przybudkach

oraz  do  końca  roku  będzie  wykonana  droga  Łopuchówka,  Tyniewicze,  Koweła  i  Łosinka  w  obrębie

miejscowości. Poinformował, że na sesji w powiecie dowiedział się, że dla OSP Łosinka został przekazany

wóz. 

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz sprostowała  wypowiedź,  że  nie  wóz  tylko  zostało  przyznane

dofinansowanie na zakup nowego wozu. 

Radny Powiatowy Roman Ostapczuk zapytał,  dlaczego  nie  dostał  żadnej  odpowiedzi  na  złożoną  ponad

miesiąc  temu  interpelację?  Interpelacja  była  skierowana  do  Wójta  Gminy  i  do  Rady  Gminy  w  sprawie

zamontowania przystanków przy drodze wojewódzkiej.  Poprosił  Radcę Prawnego, aby odpowiedział  co się

wiąże z nieudzieleniem odpowiedzi?

Radca Prawny Jakub Ławniczak– powiedział, że interpelacje mogą składać radni gminni, nie powiatowi, do

wójta więc traktujemy to jako wniosek. Rada i Wójt powinni osobno się zająć tym wnioskiem.  Na odpowiedź

na wniosek jest termin miesięczny i nie ma żadnych sankcji w sensie kary za jego niedochowanie. Oczywiście

na  każde  pismo  powinna  być  udzielona  odpowiedź  w  terminie.  Kodeks  Postępowania  Administracyjnego

mówi, że sprawę powinno się załatwiać niezwłocznie, nie później niż w terminie. Ale nie ma sankcji w postaci

kary za niedotrzymanie tego terminu. Oczywiście można, jeżeli jest sprawa administracyjna, kierować wnioski

o  bezczynność  lub  przewlekłość  postępowania.  I  wtedy  potencjalnie  Sąd  Administracyjny  może  nakładać
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grzywny w celu takiego przymuszenia organu do działania w terminie. Ale biorąc pod uwagę to, że Pan złożył

wniosek o dodatkową inwestycję to nie jest to postępowanie administracyjne. 

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz powiedział,  że to wymaga nakładów finansowych i bez konsultacji z Panią

skarbnik i z przedstawicielami Rady Gminy sam nie może podejmować decyzji. Będzie analiza I kwartału na

poszczególnych paragrafach i wówczas podjęte zostaną niezbędne działania, żeby przynajmniej po części je

realizować.

Radny Roman Ostapczuk poprosił o naprawę dużej wyrwy w miejscowości Gorodzisko  w kierunku lasu.

Zapytał  czy  pan Wójt  udostępni  busa na  dowiezienie  sołtysów 10 marca  2023 roku na  Dzień  Sołtysa  do

Białegostoku.

Wójt  pan  Andrzej  Pleskowicz powiedział,  że  Pani  dyrektor  NOK jest  dysponentem busa  i  to  ona  musi

wyrazić zgodę.

Obrady sesji opuścił radny Eugeniusz Selwestruk o godzinie 11.54.

Radna Anna Jakoniuk zapytała Radnego Powiatowego Roman Ostapczuka czy Radzie Powiatu znane jest

pismo od mieszkańców Lach, Goroczyna i Koźlik pod którym podpisało się 50 osób i do tej pory nie otrzymali

żadnej odpowiedzi? Pismo było złożone w grudniu. Pan dyrektor powiatu dróg rejonowych, szybko odpisał a

Pan Starosta Hajnowski niestety nie. Czy mamy pisać ponowne ponaglenie do Rady i do Pana Starosty? 

Radny Powiatowy Roman Ostapczuk powiedział,  że  zadba o to,  żeby mieszkańcy dostali  odpowiedź na

złożone przez nich pismo.

Pani  Dyrektor  Gminnej  Biblioteki  Publicznej poprosiła  Wójta  o  zmobilizowanie  pracowników  do

zamawiania oleju w terminie.

Ad. 16. Zamknięcie obrad L sesji Rady Gminy Narew.

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zamknęła obrady L sesji Rady

Gminy Narew o godz.11.56.

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 32 do oryginału protokołu.

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 33 do oryginału protokołu.

Protokolant

Krystyna Kiszycka

Przewodnicząca Rady

Aneta Leonowicz
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